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Vážení členové akademické obce, 
vážené kolegyně a vážení kolegové,

jak předpokládám víte, Vysokoškolský odborový 
svaz JAMU pořádá toto úterý ve 12 hod. 
v prostorách Hudební fakulty setkání studentů 
a pedagogů jako akt připojení se k celostátnímu 
protestu Hodina pravdy, ve kterém zejména 
sociálněvědné a humanitní fakulty prezentují svou nespokojenost s katastrofálním podfinancováním VŠ 
a nedůstojnými platovými podmínkami.

Bohumír Stehlík, člen výboru VOS JAMU, mi k tomu napsal: „Nejedná se o protest proti vedení školy, ale proti 
liknavosti ze strany politiků. Rádi bychom s vedením táhli za jeden provaz, proto bychom uvítali, aby na setkání 
vystoupilo co nejvíce zástupců školy.“

Přestože právě v tu chvíli začíná Mezinárodní festival SETKÁNÍ/ENCOUNTER a já zároveň musím být ten 
den ve 14 hodin na inauguraci nového rektora ve Zlíně, rozhodně toto pozvání přijmu a výstražné stávky se 
(společně s dalšími členy vedení naší akademie) zúčastním.

Situace je vážná a týká se všech veřejných vysokých škol. Právě proto je nutné k věci přistoupit s chladnou 
hlavou. Více na zmíněném setkání.

Pěkné čtení přeje

MgA. Petr Michálek, rektor

PS: Další číslo tohoto periodika vyjde vzhledem k velikonočním svátkům až 24. dubna 2023!

https://hodinapravdy.cz/
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Dvě prohlášení
Dovolte, abych na úvodník navázal ještě dvěma 
prohlášeními, na která tentokrát neodkazuji, ale přímo 
je cituji. V této situaci se musíme spojit a znát stanoviska 
všech reprezentací:

Prohlášení AS JAMU ze dne 10. března 2023

Vážené kolegyně, vážení kolegové, 
dámy a pánové,

naším posláním je mimo jiné hájit a chránit kvalitu 
vysokoškolského vzdělávání a vědeckého výzkumu. 
S obavou sledujeme stav financování sociálněvědních 
a humanitních oborů na vysokých školách v České 
republice, stejně tak oborů uměleckých. Tyto obory 
jsou významné pro rozvoj demokratické společnosti 
a zachování a pěstování její kultury. Jejich dlouhodobé 
podfinancování má negativní dopad na budoucnost 
naší země.

Proto vyslovujeme naši plnou podporu iniciativě 
Hodina pravdy, která se snaží upozornit na důležitost 
kritického myšlení a vzdělávání o demokracii, lidských 
právech a společenských vědách. Tyto hodnoty, 
stejně jako podpora kultury a umění, jsou základem 
demokratického státu a jejich rozvoj by měl být 
prioritou pro každou vládu.

Akademický senát JAMU vyzývá k dialogu a hledání 
východisek k řešení dlouhodobého a nedůstojného 
podfinancování uměleckých, sociálněvědních 
a humanitních oborů na vysokých školách v ČR. 
Vyzýváme vládu, aby plnila svoje programové 
prohlášení a věnovala zásadní pozornost financování 
těchto dlouhodobě přehlížených oborů, předešla 
možnému odlivu akademických a vědeckých 
pracovníků, a tím zajistila kvalitu vzdělávání a výzkumu 
v oblastech, které jsou významné pro rozvoj moderní 
demokratické společnosti.

Prohlášení České konference rektorů 
ze dne 27. března 2023

Rektorky a rektoři vysokých škol ČR, členové 
České konference rektorů (ČKR), vyjadřují hluboké 
znepokojení nad aktuálním stavem financování 
vysokého školství.

Vysoké školství v ČR je strategickým sektorem pro 
oblast výzkumu a klíčovým partnerem při budování 
vzdělanostní společnosti – a jako takové zásadním 
faktorem z hlediska budoucího hospodářského rozvoje. 
Bohužel musíme v této souvislosti konstatovat, že 
vysoké školství trpí reálným poklesem finančních 
prostředků, což odporuje Programovému prohlášení 
Vlády ČR.

Podíl vysokých škol v kapitole financí Ministerstva 
školství, mládeže a tělovýchovy ČR postupně klesl 
z 18 % v roce 2010 na 12 % v roce 2021. V důsledku 
dalších negativních jevů, jako jsou vysoká inflace 
a rostoucí ceny energií, jakož i v souvislosti se 
vzrůstajícími platy v regionálním školství, přestává 
být akademické prostředí konkurenceschopným, 
což reálně vede k odlivu mozků z vysokoškolského 
prostředí.

ČKR je přesvědčena, že nadále nelze nečinně přihlížet 
ani dalšímu alarmujícímu jevu, kterým je výrazně nižší 
podíl výdajů na vysoké školství vzhledem k HDP ve 
srovnání s dalšími státy sdruženými v OECD. Vyšší 
nároky na vysokoškolský sektor přicházejí a budou dále 
přicházet rovněž s rostoucí demografickou křivkou.

Apelujeme proto na Vládu ČR, aby uvedené negativní 
trendy a tendence zvrátila, aby postupovala odpovědně 
a zjednala nápravu.
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Umění distančně vyučovat nelze / 06

OBČASNÍK
01/2021

Petr Michálek: Chci být rektorem komunikace  / 02 

JAMU dvakrát udělila čestné doktoráty / 05

Ohlédnutí za semestrem s NE!MUSÍŠ TO VYDRŽET  / 08

Občasník

01/2022

Pěvkyně Magdalena Kožená a Sir Simon Rattle čestnými doktory JAMU | Foto Radek Miča

I takové výkřiky zaznívaly při pracovní 
schůzce, jejímž smyslem bylo zamyslet se 
nad možnostmi vzniku nové komunikační 
platformy celé naší univerzity. Výsledkem je 
návrh konceptu, který bude brzy představen 
na všech kolegiích.
Mimochodem, jeden ze závěrů zněl i takto: 
„Něco takového potřebujeme, ale nikdo 
to nechce dělat.“ O téhle větě od té doby 
přemýšlím několikrát za den.
Ale píšu tyto řádky především proto, abych 
se zeptal vás: Má „upgrade“ Občasníku 
smysl? A pokud ano - v jaké podobě? 
Napište mi.

Neříkejte slovo 
OBČASNÍK!

Pořádá Za finanční podpory

Pod záštitou

Hlavní mediální partner

Mediální partneři

I-DIVADLO.CZ
VARIANTY LOGOTYPU. .

HORIZONTÁLNÍ VARIANTA

ČERNOBÍLÁ VARIANTA

VERTIKÁLNÍ VARIANTA

ČERNOBÍLÁ VARIANTA

INVERZNÍ VARIANTA HORIZONTÁLNÍ

INVERZNÍ VARIANTA VERTIKÁLNÍ

SETKÁNÍ/ENCOUNTER

Mezinárodní festival
divadelních škol

pořádá Divadelní fakulta JAMU

33. ročník

28. 3. – 1. 4. 2023

Tento týden začíná Mezinárodní divadelní 
festival SETKÁNÍ/ENCOUNTER, jedna z našich 
vlajkových lodí. Rád bych Vás touto cestou 
upozornil nejen na atraktivní představení, ale i na 
doprovodný program, čímž myslím především 
diskuse, jako např. tu s názvem Jsme v bezpečí? 
A chceme být? Chci se zúčastnit i setkání 
s režisérkourežisérkou a také členkou poroty 
Aminatou Keitou, která bude hovořit o své 
nejnovější inscenaci v Národním divadle Brno 
- Feminista. Zkrátka tento festival je evidentně 
příležitost k tomu, jak se v dialogu posouvat dál - 
pojďme toho využít.

Začíná festival

https://www.jamu.cz/jamu/obcasnik-jamu/
mailto:michalek%40jamu.cz?subject=
https://www.encounter.cz/
https://youtu.be/jLr3Jm81fN8
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Vzhledem k termínu dalšího čísla Vám všem již nyní přeji RADOSTNÉ VELIKONOCE!

Program

Rozpadání

Ve čtvrtek jsem ve Studiu Marta navštívil poslední premiéru tohoto 
ročníku – ROZPADÁNÍ. Komponovaný večer z textů mladých 
autorů, účastníků soutěže Havlovské aktovky, mě mile překvapil. 
Děkuji všem za nebývalý výkon, což rozhodně platí i pro ty „co 
nejsou vidět“ - tedy kompletně zázemí Studia Marta. Tahle změna 
evidentně přinesla ovoce. 

Ze svého bohatého programu vybírám jen dvě perličky, na které se opravdu 
těším:
V sobotu se zúčastním slavnostního otevření Knihovny Milana Kundery v Brně.
Příští týden mě čeká další zasedání Správní rady Nadačního fondu Josefů K., 
tentokrát už budeme posuzovat první projekty, z jejich počtu a obsahu mám 
radost.

Odkazy na zápisy z kolegia rektora v tomto akademickém roce najdete zde.
Odkaz na všechna čísla periodika 3 MINUTY najdete zde.

3minuty 14; grafické zpracování: Jan Pohořelický, grafika/foto: archiv JAMU

https://www.studiomarta.cz/rozpadani/
https://marta.jamu.cz/o-divadle/
https://duha.mzk.cz/clanky/otevreni-knihovny-milana-kundery-v-mzk
https://nfjk.jamu.cz/
https://is.jamu.cz/auth/do/jamu/doc/5499/_sk_/kr_jamu/zapisy_z_kr_konane_v_akademickem_roce_2022_-_2023/
https://www.jamu.cz/jamu/obcasnik-jamu/

